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Zápis z jednání 
Výboru pro výchovu, vzdělávání a zaměstnanost Zastupitelstva Kraje Vysočina 

č. 9/2015 konaného dne 5. listopadu 2015 
 
Přítomni: 

1. Nejedlá Dagmar (místopředsedkyně) 7. Brož Ladislav  

2. Kovanda Bohumil  8. Křivánek Roman  

3. Hájek Otto  9. Ptáček Jaroslav  

4. Máca Stanislav  10. Pátek Radek 

5. Ležáková Zuzana  11. Feldbabel Vít 

6. Bičík Lukáš  12. Jirků Ladislav (předseda) 

 
Nepřítomni (omluveni): 

1. Fabeš Roman 2. Ubr Kamil (tajemník) 

 
Hosté:  

1. Hadravová Jana (vedoucí oddělení rozvoje 
vzdělávání OŠMS KrÚ) 

2. Stejskal Luboš (vedoucí odd. organizace 
školství OŠMS KrÚ) 

 
Program jednání: 
 
1. Zahájení jednání; 

2. Schválení programu a zápisu; 

3. Informace o bodech projednaných v radě kraje; 

4. Záměry grantových programů z Fondu Vysočiny na rok 2016; 

5. Informace o průběhu společné části maturitní zkoušky; 

6. Návrh změn v rejstříku škol a školských zařízení; 

7. Diskuze a různé; 

8. Závěr. 
 
 

1. Zahájení jednání 
Ladislav Jirků, předseda Výboru pro výchovu, vzdělávání a zaměstnanost Zastupitelstva Kraje 
Vysočina (dále jen „VVVZ“) přivítal všechny přítomné a zahájil jednání. Dle počtu přítomných členů 
konstatoval, že VVVZ je usnášeníschopný. Omluvil tajemníka VVVZ, Kamila Ubra a představil 
zastupující z OŠMS Luboše Stejskala a Janu Hadravovou. 
 
 

2. Schválení programu a zápisu 
Předseda přednesl návrh programu, takto navržený program byl 12 hlasy schválen. K zápisu 
z minulého jednání nebyly vzneseny žádné připomínky.  
 
 

3. Informace o bodech projednaných v radě kraje  
Luboš Stejskal a Jana Hadravová podali informace, dle podkladového materiálu, o materiálech 
odboru školství, mládeže a sportu projednávaných na zasedání Rady Kraje Vysočina č. 29/2015, 
30/2015, 31/2015 a 32/2015 konaných v období od 6. 10. 2015 do 27. 10. 2015. Podrobnější 
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informace o projednávaných materiálech lze získat na: http://extranet.kr-
vysocina.cz/samosprava/index.php?akce=rada . 
 
Členové VVVZ hlasovali o navrženém usnesení: 
Usnesení 27/09/2015/VVVZ 
Výbor pro výchovu, vzdělávání a zaměstnanost Zastupitelstva Kraje Vysočina 
projednal a bere na vědomí 
materiály projednané v radě kraje v období od 6. 10. 2015 do 27. 10. 2015. 
Usnesení bylo přijato 12 hlasy (0 proti, 0 se zdržel) 
 
 

4. Záměry grantových programů z Fondu Vysočiny na rok 2016 
Luboš Stejskal informoval o záměrech grantových programů Fondu Vysočiny navržených 
k vyhlášení v roce 2016. 
 
Sportujeme  
Cílem programu je zlepšení a podpora dlouhodobých sportovních a tělovýchovných aktivit obyvatel 
regionu, se zvláštním zaměřením na děti a mládež, rozvoj prvků občanské společnosti, vytvoření 
společné identity obyvatel regionu.  
Alokace 1 800 000 Kč. 
 
Sportoviště  
Cílem programu je výstavba a údržba zařízení pro sportovní a tělovýchovné aktivity, směřující 
ke zlepšení podmínek pro sportovní vyžití obyvatel regionu. 
GP má dvě kategorie:  

A) je určena na drobné opravy sportovních zařízení (nikoli na běžnou údržbu sportoviště 
– kosení trávy, energie atd.) (1 000 000 Kč), 

B) je zaměřena na výstavbu nových sportovních zařízení a modernizaci (2 000 000 Kč). 
Alokace 3 000 000 Kč. 
 
Jednorázové akce  
Cílem programu je podpora jednorázových volnočasových a sportovních aktivit dětí, mládeže 
i dospělých pořádaných v Kraji Vysočina a propagace účelného trávení volného času. 
GP má dvě kategorie: 

A) aktivity věnované pouze dětem a mládeži (700 000 Kč) 
B) je zaměřena na širokou veřejnost (500 000 Kč)  

Alokace celkem: 1 200 000 Kč. 
 
Tábory  
Cílem programu je zvýšení technického a hygienického standardu tábořišť využívaných 
pro pořádání každoročních letních táborů dětí a mládeže, zejména těch, které jsou vyvrcholením 
pravidelné celoroční činnosti.  
Alokace 800 000 Kč. 
 
Dagmar Nejedlá se dotázala na grantový program Naše školka, zdali bude zaměření stávající 
na mateřské školy nebo bude transformováno do základních škol. Jana Hadravová reagovala, 
že zatím ještě není rozhodnuto. Garantem grantového programu je odbor regionálního rozvoje. 
Dále Jana Hadravová informovala o možnosti grantový program zaměřit na zabezpečení škol. 
Přítomní se shodli, že před vyhlášením programu by bylo vhodné provést analýzu. 
 
Členové VVVZ hlasovali o navrženém usnesení: 
Usnesení 28/09/2015/VVVZ 
Výbor pro výchovu, vzdělávání a zaměstnanost Zastupitelstva Kraje Vysočina 
projednal a bere na vědomí 

http://extranet.kr-vysocina.cz/samosprava/index.php?akce=rada
http://extranet.kr-vysocina.cz/samosprava/index.php?akce=rada
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záměry grantových programů z Fondu Vysočiny na rok 2016, 
Usnesení bylo přijato 12 hlasy (0 proti, 0 se zdržel) 
 
 

5. Informace o průběhu společné části maturitní zkoušky 
Luboš Stejskal informoval o průběhu maturitních zkoušek. U maturitních testů propadlo v jarním 
termínu 2015 téměř 16 % žáků (gymnázia 1,7 % studentů, SOŠ 17,4 %, SOU 33,1 % a nástavby 
43,4 % studentů). 
Z předmětů dopadla nejhůře matematika (propadlo cca 24 % žáků - stejně jako loni) a německý 
jazyk (propadlo cca 20 % žáků). Lépe dopadla čeština (propadlo 6,5 % maturantů) a anglický jazyk 
(propadlo 6,3 % studentů). 
Maturitní testy v podzimním termínu dopadly opět hůře než v tom jarním. Na podzim didaktické 
testy psalo celkem 3 326 žáků v řádném termínu a 11 033 žáků, pro něž to byla opravná nebo 
náhradní zkouška.  
Celkem bylo podáno 13 žádostí o přezkum, všechny se týkaly písemných prací (7 Český jazyk 
a literatura, 5 Německý jazyk, 1 Anglický jazyk). Ze 13 žádostí změnil krajský úřad hodnocení 
ve prospěch žadatele ve 3 případech (ČJL).   
Co se týče jednotné přijímací zkoušky na střední školy, tak v roce 2015/2016 bude probíhat také 
v rámci pilotního ověřování. L. Stejskal konstatoval, že rodiče dávají přednost umísťování dětí 
do maturitních oborů středních škol, i přes nedoporučující stanovisko pedagogicko-psychologické 
poradny. Tomu  odpovídají výsledky maturitních zkoušek.  
 
Lukáš Bičík se dotázal, zdali nový systém přijímacího řízení vede ke zvýšení úrovně žáků 
na středních školách. Luboš Stejskal reagoval, že nebylo stanoveno nepodkročitelné minimum, 
tudíž jsou žáci přijímáni dle pořadí úspěšnosti. Dagmar Nejedlá doplnila, že do novely školského 
zákona by nepodkročtelné minimem mělo být zapracováno. Problematika souvisí i s plánovanou 
reformou financování ve školství. Jaroslav Ptáček konstatoval, že by měla být provázanost mezi 
základními a středními školami. 
 
Členové VVVZ hlasovali o navrženém usnesení: 
Usnesení 29/09/2015/VVVZ 
Výbor pro výchovu, vzdělávání a zaměstnanost Zastupitelstva Kraje Vysočina 
bere na vědomí 
informace o průběhu společné části maturitní zkoušky. 
Usnesení bylo přijato 12 hlasy (0 proti, 0 se zdržel) 
 
 

6. Návrh změn v rejstříku škol a školských zařízení 
Jana Hadravová okomentovala podkladový materiál s návrhy na zápis změn do rejstříku škol 
a školských zařízení u škol: 

- Základní škola Třebíč, Cyrilometodějská 22; 
- Soukromá střední odborná škola a Střední odborné učiliště s.r.o. v Třebíči; 
- Střední škola informatiky a cestovního ruchu SČMSD Humpolec, s.r.o.; 
- Střední škola průmyslová, technická a automobilní Jihlava; 
- Obchodní akademie, Střední zdravotnická škola, Střední odborná škola služeb a Jazyková 

škola s právem státní jazykové zkoušky Jihlava; 
- Střední škola obchodní a služeb SČMSD, Žďár nad Sázavou, s.r.o.; 
- Soukromá vyšší odborná škola sociální, o.p.s.; 
- Základní škola speciální a Praktická škola Černovice; 
- Soukromá střední škola zemědělská s.r.o.; 
- Vyšší odborná škola a Střední odborná škola zemědělsko-technická Bystřice 

nad Pernštejnem; 
- Základní škola a Praktická škola, U Trojice, Havlíčkův Brod; 
- Katolické gymnázium Třebíč; 
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- Vyšší odborná škola a Střední škola veterinární, zemědělská a zdravotnická Třebíč; 
- Vyšší odborná škola, Obchodní akademie a Střední odborné učiliště technické Chotěboř; 
- Soukromá střední škola pedagogiky a sociálních služeb, s.r.o. Obrataň; 
- Střední průmyslová škola stavební akademika Stanislava Bechyně Havlíčkův Brod, 

Jihlavská 628; 
- Střední odborná škola a Střední odborné učiliště Třešť; 
- Střední odborná škola managementu a práva, s.r.o. Kolín – pracoviště Jihlava; 
- Základní umělecká škola Ledeč nad Sázavou, příspěvková organizace; 
- Střední uměleckoprůmyslová škola Jihlava-Helenín, Hálkova 2. 

 
Stanoviska OŠMS k žádostem o  navrhované zápisy změn do rejstříku škol a školských zařízení 
vycházejí z Dlouhodobého záměru vzdělávání Kraje Vysočina. Návrhy změn bude projednávat 
rada kraje dne 18. 11. 2015. 
 
Vít Feldbabel se dotázal na zamítnutí zápisu do rejstříku škol a školských zařízení SVČ a klubu 
u církví zřizované základní školy, když je financováno přímo z MŠMT. MŠTM dle svého stanoviska 
i dlouhodobého záměru KV na podporu volnočasových aktivit doporučilo provoz SVČ i klubu. 
Školská zařízení je schopno i finančně zajistit. 
J. Hadravová reagovala, že z pohledu Kraje Vysočina je žádoucí přistupovat stejně ke školám 
všech zřizovatelů. OŠMS se domnívá, že v Třebíči je dostatečná nabídka volnočasových aktivit. 
Dále doplnila, že byla vyhlášena výzva z Operačního programu Zaměstnanost k finanční podpoře 
dětských klubů. Každá instituce si může zažádat o financování dotaci na zajištění volného času 
žáků i doprovod žáků na kroužky.  Smyslem dotace je podpora rovných příležitostí na trhu práce. 
 
Členové VVVZ hlasovali o navrženém usnesení: 
Usnesení 30/09/2015/VVVZ 
Výbor pro výchovu, vzdělávání a zaměstnanost Zastupitelstva Kraje Vysočina 
projednal a bere na vědomí 
návrhy na zápis změn do rejstříku škol a školských zařízení. 
Usnesení bylo přijato 12 hlasy (0 proti, 0 se zdržel) 
 
 

7. Diskuze a různé 
Dotazy pro OŠMS: 

- Dagmar Nejedlá se dotázala, zdali je nebo bude vyhlášen dotační titul na podporu účasti 
studentů na mistrovství světa a jaká je alokace na dotační titul. 

- Vít Feldbabel vznesl dotaz, v souvislosti s nedoporučením navýšení nejvyššího povoleného 
počtu studentů do rejstříku škol a školských zařízení v oboru Předškolní a mimoškolní 
pedagogika v denní formě vzdělávání,  a to na odůvodnění, že je otevřen obor 
s dostatečnou kapacitou na soukromé střední škole v Jihlavě.  

- Stanislav Máca se dotázal ohledně transformace sdružení rodičů na spolek.  L. Stejskal 
odpověděl, že podle novely občanského zákoníku se musí všechna občanská sdružení do 
tří let transformovat na spolky. OŠMS spolupracuje s odborem majetkovým na řešení 
transformace sdružení rodičů při školách zřizovaných Krajem Vysočina. Každá škola bude 
muset vymezit konkrétní místo, které bude spolek rodičů užívat na základě dlouhodobé 
zápůjčky. Materiál k projednání do rady kraje připraví odbor majetkový (JUDr. Jana 
Mrázková). Školy budou s největší pravděpodobností informovány hromadně.  Ladislav 
Brož konstatoval, že by měla být zpracována metodika pro ZŠ. 

- Ladislav Brož se dotázal na alokaci FV, jak se projeví v dohadovacím řízení v klubech na 
ZK. 

- Bohumil Kovanda se dotázal na pravidla RK o hodnocení ředitelů příspěvkových organizací 
zřizovaných krajem. Luboš Stejskal reagoval, že pravidla jsou uveřejněna na www 
stránkách kraje: https://www.kr-
vysocina.cz/VismoOnline_ActionScripts/File.ashx?id_org=450008&id_dokumenty=4046394   

https://www.kr-vysocina.cz/VismoOnline_ActionScripts/File.ashx?id_org=450008&id_dokumenty=4046394
https://www.kr-vysocina.cz/VismoOnline_ActionScripts/File.ashx?id_org=450008&id_dokumenty=4046394
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Na dotazy odpoví Kamil Ubr na dalším jednání VVVZ. 
 
Termín příštího zasedání byl stanoven na čtvrtek 3. prosince 2015 od 15:00 hod v Hotelu Gustav 
Mahler Jihlava. 
 
 

8. Závěr 
Ladislav Jirků, předseda VVVZ, poděkoval všem přítomným a ukončil jednání. 
 
 
 
 
 
PaedDr. Ladislav Jirků 
Předseda Výboru pro výchovu, vzdělávání a zaměstnanost Zastupitelstva Kraje Vysočina 
 
 
Zpracovala a zapsala: Zuzana Škrdlová dne 5. listopadu 2015 


